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(Początek posiedzenia o godzinie 9 minut 01)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Gospodarki Narodowej Marek Ziółkowski)

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Czy są kwora w obu komisjach? Proszę o krótki raport.
(Głos z sali: Są.)
Dziękuję bardzo.
Witam państwa i otwieram wspólne posiedzenie obu 

komisji, to znaczy Komisji Środowiska oraz Komisji 
Gospodarki Narodowej.

W pierwszej kolejności mamy do rozpatrzenia wnioski 
do ustawy o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska 
oraz niektórych innych ustaw.

Zgłoszono w debacie plenarnej dwanaście poprawek, to 
są poprawki… Przepraszam, to znaczy w debacie plenarnej 
były zgłoszone cztery… trzy poprawki, trzy poprawki pana 
senatora Michała Wojtczaka, były też poprzednio przyjęte 
już poprawki Komisji Gospodarki Narodowej i Komisji 
Środowiska.

Panie Ministrze, pan zna te poprawki. Proszę o krótką 
opinię rządu na temat tych poprawek.

Witam pana Ministra Korolca – przepraszam bardzo… 
I proszę bardzo.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Marcin Korolec:
Dziękuję, Panie Przewodniczący.
Tych poprawek jest rzeczywiście dwanaście, ja je znam 

i popieram, jest zasadność ich przyjęcia. One w większości 
są poprawkami o charakterze czysto legislacyjnym, wy-
nikają z różnicy w sposobach pracy biur legislacyjnych 
Senatu i Sejmu. Myślę, że takich poprawek jest tutaj chyba 
z sześć czy siedem. Są ze dwa czy trzy przypadki, w których 
wykracza się poza charakter legislacyjny i o których zaraz 
mogę powiedzieć…

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Tak, jednocześnie informuję, że tych poprawek senatora 

Wojtczaka było jednak więcej – nie tylko te trzy wniesione 
na końcu, bo były jeszcze poprzednio… Wcześniej chyba 
z sześć pan senator był łaskaw złożyć. Tak? Zgadza się, 
Senatorze. Dobrze.

Proszę bardzo, Panie Ministrze.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Marcin Korolec:
Poza uwagami, które mają charakter czysto legislacyj-

ny, chciałbym zwrócić uwagę na poprawkę, która wynika 
z omyłki albo może z nieprecyzyjnego procedowania na 
poziomie Sejmu. Otóż legislatorzy Sejmowi w art. 1 pkt 27, 
w ust. 2 dodali, tak jakby dla precyzji, słowo „źródła”, 
które… Jednak ta zmiana powoduje większą… to znaczy 
powoduje utratę precyzji tego przepisu. W związku z tym 
jest zasadne, żeby to słowo wykreślić.

(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Której to poprawki 
dotyczy? Jaki jest numer tej poprawki?)

To jest poprawka siódma, tak, to jest ta poprawka.
Poprawka dziesiąta nie ma charakteru legislacyjnego. 

W tym przypadku mówimy o uprawnieniach dotyczących 
dostępu społeczeństwa do procesu wydawania decyzji śro-
dowiskowych. I to nowe brzmienie, które jest proponowane 
przez pana senatora Wojtczaka, zmierza do doprecyzowania 
uprawnienia do dostępu społeczeństwa do procedury wy-
dawania pozwoleń środowiskowych. Wydaje się, że w tym 
obszarze projekt pierwotny, rządowy, był niedoskonały. Po 
prostu mówimy tu o sytuacjach, w których dzisiaj funkcjo-
nujące instalacje, które nie wymagają uzyskania pozwolenia 
zintegrowanego… No, w takim wypadku społeczeństwo nie 
ma dostępu do procedury. A jeżeli w wyniku istotnej zmiany 
instalacji wymaga ona uzyskania pozwolenia zintegrowa-
nego, to wtedy dostęp społeczeństwa do postępowania jest 
konieczny. W związku z tym wydaje się, że to proponowane 
doprecyzowanie jest bardzo zasadne. A umknęło to nam na 
etapie dyskusji w rządzie i na etapie dyskusji w Sejmie.

(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Panie Ministrze, 
czyli jest tak: poprawki siódma i dziesiąta mają charakter 
częściowo merytoryczny, reszta – legislacyjny.)

Poza tym jest to zgodne dokładnie z art. 24 dyrektywy, 
która tutaj jest podstawą naszego działania.

Jest jeszcze jedna poprawka, która ma za zadanie 
pewnego rodzaju liberalizację i poprawę obecnych prze-
pisów, to jest poprawka jedenasta… Ja bym może poprosił 
pana dyrektora z dyrekcji generalnej ochrony środowiska 
o przedstawienie sensu tej poprawki, ale ona jest rzeczy-
wiście też nadzwyczaj zasadna.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Proszę bardzo, Panie Dyrektorze.
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Poprawka dziesiąta. Skreśla się wyrazy „zmieniającej 
pozwolenie zintegrowane”.

Kto jest za? (18)
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Dziękuję.
I poprawka jedenasta, która była przed chwilą przed-

stawiana.
Kto jest za tą poprawką? (18)
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Dziękuję bardzo. Nie musiałem zadawać więcej pytań.
Rozumiem, że sprawozdawcą jest pan senator Wojtczak. 

Poprawki przyjęliśmy.
Dziękuję panu ministrowi.
Tę część naszego wspólnego spotkania kończę i zaraz 

przystąpimy do sprawy następnej ustawy.
Piętnaście sekund przerwy technicznej.
Proszę państwa, to była łatwiejsza część naszego ze-

brania, teraz nastąpi trudniejsza – prawo geologiczne i gór-
nicze oraz niektóre inne ustawy. Będziemy w tej chwili 
zastanawiać się nad wnioskami. Te wnioski to by były 
częściowo te, które przegłosowaliśmy w czasie naszego 
poprzedniego posiedzenia, a także zgłoszone między in-
nymi przez senatora Michalskiego i przeze mnie w czasie 
debaty plenarnej, tudzież zgłoszone przez senatora Bogdana 
Pęka, w większości w czasie debaty plenarnej – ale są to 
też oczywiście… to znaczy podpisane są pod nimi liczne 
osoby. I muszę powiedzieć, że poprawek w tym momen-
cie jest bardzo dużo. Do dwunastej w nocy nasze Biuro 
Legislacyjne nad tym pracowało.

I teraz chciałbym usłyszeć opinię… Witam głównego 
geologa kraju. I, Panie Ministrze, bardzo proszę o opinię 
na temat tych poprawek.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Dzień dobry.
Panie Przewodniczący! Wysoki Senacie!
Poprawek, jak już był pan łaskaw wspomnieć, jest 

sześćdziesiąt dziewięć. I teraz nie wiem, jak mam się do 
nich ustosunkowywać… Ja mam tutaj zestawienie wnio-
sków, one są tu po prostu zblokowane. Czyli poprawki 
pierwsza, druga, piętnasta itd., itd., aż do sześćdziesiątej 
szóstej to jest jedna grupa, a pozostałe z tej mojej ściągawki 
to są już, że tak powiem, poprawki indywidualne – tak to 
nazwijmy – które pan przewodniczący był już łaskaw wy-
mienić. Czyli według tego sposobu, rozumiem…

(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Tak właśnie, pro-
szę ustosunkować się do tego pierwszego bloki i potem 
ewentualnie…)

Jeżeli chodzi o poprawki pierwszą, drugą, piętnastą, 
dwudziestą pierwszą do dwudziestej piątej, dwudziestą 
dziewiątą, trzydziestą trzecią, trzydziestą czwartą, trzy-
dziestą szóstą, pięćdziesiątą piątą, sześćdziesiątą trzecią, 
sześćdziesiątą czwartą i sześćdziesiątą szóstą, to stanowi-
sko rządu jest negatywne. To jest w ogóle blok poprawek 
– poprawek czy raczej koncepcji – które były wielokrotnie 
dyskutowane zarówno w Sejmie, jak również… Także 
wczoraj nawiązałem do tej sprawy na wystąpieniu plenar-

Zastępca Generalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska Piotr Otawski:
Dziękuję.
Szanowni Państwo! Panie Przewodniczący!
Ta poprawka ma na celu zlikwidowanie niespójności, 

jaka jest pomiędzy art. 33 a art. 37 ustawy o ochronie przy-
rody. Art. 33 mówi o sytuacjach, w których można wydać 
zgodę na realizację przedsięwzięcia, pomimo znaczące-
go negatywnego oddziaływania na obszar Natura 2000. 
Są tam trzy przesłanki: brak rozwiązań alternatywnych, 
nadrzędny interes publiczny i kompensacja przyrodnicza. 
Z kolei art. 37 mówi o sytuacjach, gdy regionalny dyrektor 
wstrzymuje działania, które są sprzeczne… ponieważ nie 
ma na nie zgody albo są sprzeczne z planem. A ta wzmian-
kowana poprawka dąży do tego, żeby wyeliminować sy-
tuację, w której regionalny dyrektor jest zobowiązany do 
wstrzymania działalności sprzecznej z planem, pomimo 
tego, że uzyskano na nią zgodę na podstawie art. 33.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuję bardzo. Dziękuję.
Teraz pan legislator. Proszę pana o krótką opinię na 

temat tych dwunastu… a właściwie sześciu poprawek.

Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Mirosław Reszczyński:
To sześć poprawek.
Szanowny Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo! 

Szanowni Goście!
Sześć poprawek to, zaiste, poprawki legislacyjne, które 

zostały przyjęte przez komisje. Spośród poprawek pana 
senatora Wojtczaka poprawki czwarta, piąta i dwunasta 
w istocie zmierzają do zapewnienia jednolitości termino-
logicznej w ramach ustawy, a pozostałe trzy poprawki, 
mające charakter merytoryczny, zostały już przedstawione 
i biuro nie zgłasza uwag do nich. Dziękuję.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Proszę państwa, ja mam następującą propozycję. Nad 

sześcioma poprawkami, które przyjęliśmy poprzednio, 
i nad tymi trzema poprawkami legislacyjnymi proponu-
ję głosować łącznie. Kto z państwa… Czy są jakieś inne 
zdania w tej sprawie? Tylko poprawki siódmą, dziesiątą 
i jedenastą przegłosowalibyśmy pojedynczo. Tak będzie 
chyba najszybciej.

W takim razie mówię jeszcze raz: te poprawki, które 
poprzednio komisje przyjęły, plus trzy poprawki legisla-
cyjne senatora Wojtczaka – wszyscy je mamy…

Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (18)
Dziękuję bardzo, jednogłośnie za, czyli nie zadaję pytań 

o wstrzymanie się i głosowanie przeciw.
Poprawka siódma. Tu chodzi o słowo „źródła”, które 

się wykreśla – to jest taka merytoryczna poprawka.
Proszę bardzo, kto jest za tą poprawką? (18)
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Dziękuję.
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Tak? Nikt nie zgłasza sprzeciwu, w takim razie, jak 
rozumiem, Pani Senator, wywalczyła pani korektę, czyli 
autopoprawkę do swojej poprawki.

Proszę państwa, w takim razie tak: jeżeli chodzi o po-
prawki, nad którymi należy głosować łącznie, to mamy 
stanowisko rządu. Poddaję zatem te poprawki pod głoso-
wanie. Jeszcze raz je podam: pierwsza, druga, piętnasta, 
od dwudziestej pierwszej do dwudziestej piątej, dwudziesta 
dziewiąta, trzydziesta trzecia, trzydziesta czwarta, trzy-
dziesta szósta, pięćdziesiąta piąta, sześćdziesiąta trzecia, 
sześćdziesiąta czwarta i sześćdziesiąta szósta.

Wysokie Komisje, kto jest za tymi poprawkami? (5)
Kto jest przeciw? (11)
Dziękuję.
Kto się wstrzymał? (0)
(Głos z sali: Nikt się nie wstrzymał.)
A, to było pięć za?
(Głos z sali: Tak, wyszedł senator Martynowski.)
A, no właśnie, bo osiemnastka mi się nie zgadzała.
Dobrze, proszę państwa, to był pierwszy blok po-

prawek.
I teraz, Panie Ministrze, będzie problem, bo tu się już 

od numeru czwartego…
(Głos z sali: Teraz numer trzy…)
Potem… Nie, potem są poprawki pana senatora Pęka 

– od numeru trzeciego. Chciałbym w takim razie… A, tu 
już musimy iść poprawka po poprawce.

Stanowisko rządu? A, jeszcze – przepraszam bardzo, 
przepraszam – zadam jeszcze pytanie. Pan legislator ma 
wszystkie poprawki ułożone? Nie ma pan żadnych zastrze-
żeń? A więc pana już więcej nie pytam, pytam tylko rząd. 
Proszę bardzo.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Rozumiem, że mówimy o poprawce trzeciej…
(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Tak jest, o trzeciej, 

bo to w tej chwili…)
Rząd jest przeciwny.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuję bardzo.
Proszę państwa, pan senator Pęk. Proszę i słucham.

Senator Bogdan Pęk:
Ja bym chciał wiedzieć, dlaczego rząd jest przeciwny.
(Wypowiedź poza mikrofonem)

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Nie widzimy uzasadnienia dla tego, żeby służba geo-

logiczna miała ustalać kwestie finansowe, wysokość wy-
nagrodzenia za użytkowanie górnicze, to znaczy po zasię-
gnięciu…. To w naszym przekonaniu znajduje się w gestii 
organu i nie widzimy powodu, aby wprowadzać tutaj służbę 
geologiczną jako element decyzyjny.

nym Senatu. De facto dotyczą one powołania narodowego 
operatora kopalin energetycznych. Ale sprawa jest nieak-
tualna w związku z autopoprawką rządu, bo my przyjęliś-
my inne zasady, a więc nie chodzi o utworzenie tego, tak 
to nazwijmy, hybrydowego ciała biznesowo-nadzorczego, 
lecz o wzmocnienie instytucji państwowych. To zostało 
zaproponowane w związku ze zmianami kompetencji za-
równo w Ministerstwie Gospodarki, jak i w Państwowej 
Służbie Geologicznej, w Wyższym Urzędzie Górniczym, 
w okręgowych urzędach górniczych oraz w inspektora-
cie głównym i w wojewódzkich inspekcjach ochrony 
środowiska.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuje bardzo.
Proszę państwa, teraz tak: zanim przystąpimy do pracy, 

pani senator Możdżanowska chciałaby zgłosić autopopraw-
kę. Czy pani senator wie, który to numer poprawki?

Senator Andżelika Możdżanowska:
Tak, to chodzi o poprawkę pięćdziesiątą trzecią.
Drogi Panie Przewodniczący! Szanowny Panie 

Ministrze! Szanowni Państwo Senatorowie!
Chciałabym złożyć wniosek, autopoprawkę odnośnie… 

Zgodnie z chęcią zapewnienia racjonalnej gospodarki zło-
żami zlokalizowanymi na terenie kraju chciałabym zmienić 
kryterium wielkości wydobycia, czyli nie dziesięć, a pięć 
w przypadku gazu, a w przypadku ropy nie cztery, a dwu-
krotność. Dziękuję bardzo, proszę o pozytywne potrakto-
wanie… przychylenie się do złożonej autopoprawki.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Czyli jest to autopoprawka do poprawki złożonej w cza-

sie posiedzenia plenarnego.
Panie Ministrze, jaka jest opinia co do tej poprawki?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Strona rządowa przyjmuje tę poprawkę. Wydaje mi 

się, że to jest swoista wersja kompromisowa zapisu, 
która z jednej strony zabezpieczy te małe, położone na 
Podkarpaciu kopalnie ropy i gazu, a z drugiej strony ogra-
niczy możliwości – przepraszam za określenie – pewnych 
manipulacji w nowych kopalniach. Tu chodzi o to, aby 
ten poziom podatkowy był, że tak powiem, wcześniej 
wprowadzany, jako że kryteria będą, no, tak to nazwijmy, 
mniej surowe.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuję bardzo. To było stanowisko rządu.
Ja teraz chcę zapytać wysokie komisje: czy zgadzamy 

się na to, żeby ta autopoprawka została wprowadzona? Bo 
to jest jednak, to jest…

(Głos z sali: Tak.)
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Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dobrze.
Czyli tu jest cały blok połączonych ze sobą meryto-

rycznie poprawek. Proszę państwa, poddaję cały ten blok 
pod głosowanie.

Wysokie Komisje, kto jest za tymi poprawkami? (5)
Kto jest przeciw? (11)
Dziękuję bardzo. Poprawki zostały odrzucone.
Teraz poprawka dziewiąta, poprawka senatora 

Michalskiego.
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy za, bo tu chodzi o doprecyzowanie pewnych 

zmian, które miały miejsce w prawie wodnym, a nie znalazły 
odzwierciedlenia w prawie geologicznym i górniczym.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
To, jak rozumiem, są te nasze wspólne poprawki.
(Głos z sali: Tak, tak.)
A więc moje nazwisko też się powinno tu znaleźć. 

Protestuję zdecydowanie, to jest… No dobrze. W każdym 
razie poddaję pod głosowanie poprawkę dziewiątą.

Kto jest za? (16)
Jednogłośnie, dziękuję bardzo.
(Głos z sali: Panie Przewodniczący, ja pana dopi-

suję…)
Proszę łaskawie dopisać, Panie Senatorze, tak jest.
Poprawka jedenasta to poprawka przyjęta poprzednio 

przez komisje.
Stanowisko rządu, jak rozumiem, jest pozytywne, bo 

to już było…

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Tak, jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tą poprawką jedenastą? (16)
Dziękuję.
Dwunasta, w podobny sposób ta poprawka… Stanowisko 

rządu było pozytywne.
Kto jest za poprawką dwunastą? (16)
Dziękuję bardzo.
Poprawka trzynasta, dwójki senatorów. Rozumiem, że 

rząd na trzynastą też się zgadza. Tak?
Kto jest za poprawką trzynastą? (16)
Dziękuję bardzo.
Poprawka czternasta, obu komisji, przyjęta poprzednio 

przez rząd.
Kto jest za tą poprawką? (16)
Dziękuję.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuję bardzo, poddaję tę poprawkę pod głoso-

wanie.
Kto jest za tą poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (11)
Kto się wstrzymał? (0)
A to co, teraz już jest tylko szesnastu?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
No, jeżeli po każdym głosowaniu jedna osoba będzie 

wychodziła, to bardzo źle się to skończy, proszę państwa.
Poprawka czwarta to jest poprawka przyjęta już przez 

Komisję Gospodarki Narodowej i Komisję Środowiska. 
Rozumiem, że tego typu poprawki już były…

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
To jest porządkowa poprawka, tak że jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tą poprawką? (16)
Dziękuję.
Poprawka piąta to jest poprawka…
Wysoki Rządzie, przepraszam. Proszę.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciwni.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Nie ma żadnych pytań.
Poddaję ją pod głosowanie.
Kto jest za poprawką piątą? (5)
Kto jest przeciw? (11)
Dodaje się, wychodzi szesnaście. Poprawka odrzucona.
I teraz, proszę państwa, wobec odrzucenia poprawek 

z pierwszego bloku, poprawki od szóstej do ósmej, dziesią-
ta, szesnasta, trzydziesta siódma, trzydziesta ósma, czter-
dziesta trzecia, od czterdziestej szóstej do czterdziestej 
ósmej, pięćdziesiąta, pięćdziesiąta druga, pięćdziesiąta 
czwarta, pięćdziesiąta szósta, pięćdziesiąta siódma, sześć-
dziesiąta pierwsza i sześćdziesiąta druga.

Stanowisko rządu wobec tych poprawek. Panie 
Ministrze?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Mamy negatywne stanowisko. To jest konsekwencja 

wcześniejszych ustaleń, mianowicie łącznej koncesji na 
trzy fazy, a więc na poszukiwanie, rozpoznawanie i wy-
dobywanie.
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Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Dziękuję bardzo.
W takim razie pytam: kto jest za tą poprawką? (17)
Dziękuję bardzo.
Poprawka dwudziesta siódma, senatora Pęka.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tą poprawką, Wysokie Komisje? (5)
Kto jest przeciw? (12)
Dziękuję. Odrzucona.
Poprawka dwudziesta ósma.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tą poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (12)
Poprawka trzydziesta.
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:

Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Kto jest za? (5)
Kto jest przeciw? (13)
(Głos z sali: Trzynaście przeciw.)
Nie, proszę… Chwileczkę, jeden senator wszedł, a drugi 

wyszedł, niech pan policzy jeszcze raz, bo coś mi ta…
(Głos z sali: Trzynaście przeciw.)
No, trzynaście. Dobrze, przepraszam, zwracam honor. 

Ale tu jest pewien ruch w interesie…
Dobrze. Poprawka trzydziesta pierwsza.
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:

Jesteśmy za.

Teraz musimy… Poprawka siedemnasta jest na stro-
nie… Proszę mi podpowiedzieć…

(Głos z sali: Strona 38.)
A, państwo będą łaskawi otworzyć od razu na stro-

nie 38. Poprawka siedemnasta to jest poprawka obu ko-
misji, zaakceptowana przez rząd.

Kto jest za tą poprawką? (16)
Jednogłośnie za. Dziękuję.
Poprawka osiemnasta, jest to poprawka senatora 

Pęka.
Proszę bardzo. Kto jest za tą poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (11)
Dziękuję bardzo. Poprawka odrzucona.
Dziewiętnasta, senatora Pęka. Proszę bardzo…
(Głos z sali: A stanowisko rządu?)
A, przepraszam! Rząd! Przepraszam, poprzednio też 

nie zapytałem.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciwni tej poprawce, o której mówiliśmy, 

to znaczy osiemnastej.
(Przewodniczący Marek Ziółkowski: A, osiemnastej. 

A co z dziewiętnastą?)
Tej też.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Rozumiem. Czyli teraz oprawka dziewiętnasta, głosuje-

my nad poprawką dziewiętnastą. Przepraszam, poprzednio 
nie zapytałem rządu.

Kto jest za tą poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (11)
Dziękuję bardzo.
Poprawka dwudziesta.
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciwni.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tą poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (12)
Dziękuję bardzo. Tak, siedemnasta osoba weszła na 

salę, więc teraz suma to siedemnaście. Dobrze.
Poprawka dwudziesta szósta. Rząd? Poprawka…

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Tak, już, już… Próbuję, że tak powiem, być równie 

szybki jak pan przewodniczący. O, już… Jesteśmy za.
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za poprawką? (18)
Wszyscy. Dziękuję.
Czterdziesta pierwsza. Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tą poprawką? (18)
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Teraz czterdziesta czwarta, poprawka senatora Pęka.
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.
(Senator Bogdan Pęk: Dlaczego?)
Moment…
(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Rządzie, dla-

czego?)
Tu wraca temat tego, czy pięć lat, czy trzy lata, który 

przewijał się w kontekście chęci zdynamizowania prac geo-
logicznych. Chcemy, żeby ten okres był skrócony z pięciu 
do trzech lat.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Rozumiem. Dziękuję.
Kto jest za tą poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (13)
Dziękuję.
Poprawka czterdziesta piąta. Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (13)
Dziękuję.
Czterdziesta dziewiąta. Rząd?

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za poprawką?(18)
Dziękuję bardzo.
Trzydziesta druga. Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (13)
Ale pan szybko liczy! No, coś takiego…
Trzydziesta piąta. Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za poprawką? (5)
(Głos z sali: Która to jest?)
Trzydziesta piąta, Panie Senatorze. Zgłoszona przez 

pana senatora Pęka. Już podniósł rękę …
Ile za? (5)
Kto jest przeciw? (13)
Dziękuję bardzo.
Teraz poprawka trzydziesta dziewiąta. I teraz proszę 

powiedzieć: na której to jest stronie?
(Głos z sali: To jest strona 58.)
To jest strona 58.
(Głos z sali: Teraz są łącznie cztery poprawki.)
Proszę państwa, teraz tu są cztery poprawki… Nie, teraz 

na razie jest trzydziesta ósma.
(Głos z sali: Trzydziesta ósma już była.)
A, trzydziesta ósma już była?
(Głos z sali: Tak, trzydziesta dziewiąta teraz.)
Teraz trzydziesta dziewiąta… Cztery poprawki łącz-

nie: trzydziesta dziewiąta, czterdziesta druga, pięćdziesiąta 
pierwsza, pięćdziesiąta ósma.

Stanowisko rządu wobec tych czterech poprawek?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw. Przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Kto jest za tymi poprawkami? (5)
Kto jest przeciw? (13)
Dziękuję bardzo.
Poprawka czterdziesta.
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Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Sześćdziesiąta piąta i sześćdziesiąta dziewiąta.
Kto jest za tymi poprawkami? (18)
Pani senator też jest za poprawką?
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Bardzo dziękuję.
I teraz poprawka na ostatniej stronie, sześćdziesiąta 

siódma.
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Tak, tak, próbuję nadążać… Jesteśmy za.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
To już jest ostatnia. Teraz już na pewno, Panie 

Ministrze… Tak jest, ja wiem. Sześćdziesiąta siódma.
Kto jest za? (17)
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Sześćdziesiąta ósma poprawka? No, to już było przy-

jęte, jako poprawki komisyjne…
Kto jest za? (17)
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Dziękuję bardzo.
I w ten sposób, proszę państwa, zakończyliśmy.
Chciałbym bardzo podziękować wszystkim państwu za 

szybkie procedowanie.
Senator Michalski będzie sprawozdawcą. Dziękuję 

z góry, Panie Senatorze.
Zamykam posiedzenie komisji. Dziękuję bardzo.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Jesteśmy przeciw.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:

Kto jest za poprawką? (5)
Kto jest przeciw? (13)
Dziękuję.
I teraz, proszę państwa, ta poprawka poprawiona, z au-

topoprawką pani senator Możdżanowskiej. Rząd wypowie-
dział się o niej pozytywnie. Zatem pięćdziesiąta trzecia – do 
głosowania.

Kto jest za? (18)
Dziękuję.
Pięćdziesiąta dziewiąta, Wysokie Komisje. To jest na 

stronie 70. Została zaakceptowana poprzednio przez rząd, 
komisje ją przyjęły.

Kto jest za tą poprawką? (18)
(Głos z sali: Jednogłośnie za.)
Dziękuję bardzo.
Poprawka sześćdziesiąta piąta, strona 76. Nad popraw-

kami sześćdziesiątą piątą i sześćdziesiątą dziewiątą głosu-
jemy łącznie.

Rządzie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Środowiska 
Sławomir Brodziński:
Rząd jest za.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 9 minut 28)
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